China Press AKHBAR: MUKA SURAT: 3 TARIKH: 07 Oktober 2024 HARI : Isnin

SENTIMEN: Positif

· 欠貸學金或禁出國

◆ 文接封面

如果你本身没做出改 变, 先偿还国家高等教

育基金局(PTPTN)贷学金;明年开始,我 们或许会不让你们出国, 因为你夺走其他 人深造的机会。

倪可敏是今日出席配合"2024年世界人 居日全国庆典"举办的"与青年对话"会 上, 一名青年提问, 政府对青年推行的改 革政策时提到PTPTN, 而被倪可敏回马枪, 要大学生先还PTPTN。

他说,大学生拖欠PTPTN贷款高达90亿令 吉, 非常不负责任, 因为这如同夺走其他 青年深造机会, 因为这些款项是用作其他 大学生的教育费。

"你拿了公款完成大学学位,却不还 钱, 真可耻 (Shame On You)。

倪可敏说,理大可以开始展开"偿还 PTPTN"运动,这是青年可以做出的正面改

革。 "不要说天花乱坠的改革,最基本的责 雄,而是有责任的公民。



■倪可敏(右)被年轻主持人问问题时,反客为主反问主持人,把主持人问倒了。

人团结, 共同促进彼此的发展。

(达成)、M代表More (更多)。所以 误中学习,避免重蹈覆辙。

他也以"TEAM" (团队)一词呼吁年轻 TEAM的意思是,一个人固然可以走得很 快, 但一群人可以走得更远。

"T代表Together (共同)、E代表 他勉励年轻人勇于尝试,不畏惧犯错, 任是偿还PTPTN, 国家现在需要的不是英 Everyone (所有人)、A代表Achieves 因年轻人有充足的时间, 最重要是能从错

Those who owe PTPTN loans may be banned from abroad: RM9 billion in arrears

"Don't talk about any reforms, if you don't make any changes yourself, repay the National Higher Education Fund (PTPN) loan first; Starting next year, we may not let you go abroad because you are taking away the opportunity for others to further their education.

At the "Dialogue with Youth" held today in conjunction with the "2024 World Habitat Day National Celebration", a young man asked about the government's reform policy for young people when he mentioned PTPTN.

He said it was very irresponsible for university students to default on PTPTN loans of RM9 billion as it was like taking away other young people's opportunities for further education because the money was used for the education of other university students.

"It's shame that you took public money to complete your university degree and didn't pay it

back" o Ni Kemin said that PolyU can start a campaign to "pay back PTPTN", which is a positive change that young people can make.

Not to mention the overarching reforms, the most basic responsibility is to repay the PTPTN, and what the country needs now is not heroes, but responsible citizens.

HE ALSO USED THE WORD "TEAM" TO CALL ON YOUNG PEOPLE TO UNITE AND PROMOTE EACH OTHER'S DEVELOPMENT.

"T is for Together, E is for Everyone, A is for Achieves, M is for More.

So TEAM means that one person can go very fast, but a group of people can go far.

He encouraged young people to try and not be afraid to make mistakes, because young people have plenty of time and the most important thing is to learn from their mistakes and avoid repeating them.

20241007 N60 CHP ZZ 3 FC those~who~owe~ptptn~loans~may~be~banned~from~abro ad~~rm9~billion~in~arrears